
                                                               KOMISJA 

NAUKI, EDUKACJI,  KULTURY I SPORTU 

protokół z posiedzenia 12 / 19 w dniu  9 grudnia 2019 roku 

Posiedzenie Komisji odbyło się w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego w Opolu na Ostrówku. 
Lista obecności członków Komisji oraz wnioski z posiedzenia w załączeniu. Posiedzenie 
rozpoczęło się o godz 14 00, zakończyło o godz 16 00. Obrady prowadził Przewodniczący 
Komisji Janusz Trzepizur według zaplanowanego porządku obrad.  
 
Porządek obrad: 

1.Informacja nt. integracji międzypokoleniowej w aspekcie działania Forum Młodzieży 

Województwa Opolskiego i Forum Seniorów Województwa Opolskiego – prezentacja działań 

i współpracy. 

2.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Sejmiku na 2020 rok. 

3.Podsumowanie pracy Komisji w 2019 roku. 

4.Omówienie propozycji do planu pracy Komisji na 2020 rok. 

5.Sprawy różne. 

 

J. Trzepizur – na wniosek B. Kamińskiej – Dyrektor Biura Dialogu Obywatelskiego – 1 pkt. 
porządku obrad jesteśmy zmuszeni zdjąć z porządku obrad – ze względu na to, że dziś w 
Mosznej odbywa się konferencja – forum, w organizację którego zaangażowane jest całe 
Biuro. Temat przeniesiemy na miesiąc styczeń – członkowie Komisji w głosowaniu – 
jednogłośnie – przyjęli zaproponowaną zmianę.  
 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Sejmiku na 2020 rok.  
J.Trzepizur – jak co roku przyjmujemy plan pracy Sejmiku na kolejny rok pracy. Wiadomo, 
że plan jest ramowy, zawiera tematy, które z mocy ustaw są omawiane na sesji Sejmiku, 
tematy związane z uchwalaniem budżetu Województwa, tematy zaproponowane przez Zarząd 
Województwa i Departamenty.  
 
 *Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali plan pracy Sejmiku na 2020 rok.  . 
 
Podsumowanie pracy Komisji w 2019 roku. 
J.Trzepizur – wszyscy członkowie Komisji wraz z zaproszeniem otrzymali podsumowanie 
pracy Komisji w 2019 roku. Jest to krótki opis naszych posiedzeń, wizyt w jednostkach 
kultury i przypomnienie tematów, którymi zajmowaliśmy się.  
 
Omówienie propozycji do planu pracy Komisji na 2020 rok. 
J.Trzepizur – jak co roku musimy opracować plan pracy na kolejny rok działalności, 
będziemy go przyjmować na styczniowym posiedzeniu Komisji i na sesji Sejmiku w styczniu 
przyjmiemy plany pracy wszystkich merytorycznych Komisji. Chciałbym, abyśmy w dyskusji 
zaproponowali tematy do planu pracy na przyszły rok. 
H.Kołodziej – temat innowacji powinien w tym roku znaleźć się w pracach Komisji. 



Ł.Dymek – musi zmienić się całkowicie myślenie o przedsiębiorczości, musi być 
obowiązkowe zrzeszanie się przedsiębiorców i podniesienie naszej pozycji w rankingach. 
J.Trzepizur – w tym roku obowiązkowo musimy podjąć debatę nt. reformy oświaty i skutków 
finansowych tych zmian. Ja nie mam nic przeciwko zmianom, ale zmianom przemyślanym i 
przeliczonym. Samorządy otrzymują zadania do realizacji i nie dostają środków. W mieście 
Opolu na zrealizowanie zadań oświatowych zabraknie 5,5 mln zł. Więc debata o oświacie z 
wnikliwą analizą finansową tych zmian i co z tego wynika dla samorządów. 
H.Kołodziej – także subwencja oświatowa na edukację mniejszości niemieckiej to temat, 
który powinniśmy podjąć. Dwa lata temu były to ogromne środki - 50 % wszystkich 
krajowych środków trafiały do województwa opolskiego. Wskutek wprowadzonych zmian 
szkoły tracą dofinansowanie nauki j. niemieckiego, nie ma wsparcia Kuratorium Oświaty i nie 
wiadomo, czy będzie możliwe odbudowanie tego finansowania. 
M.Jurek – duże miasta muszą dołożyć środków na oświatę, np. Opole 5,5 mln zł, ale małe 
gminy są w dużo gorszej sytuacji, bo przy małych budżetach nie mają z czego dokładać. 
Ł.Dymek – powinniśmy wystosować pismo do gmin województwa opolskiego i zrobić 
analizę finansową kosztów reformy oświaty dla samorządów województwa opolskiego. 
J.Trzepizur – kolejnym problemem finansowym dla obszaru sportu będzie podwyżka płacy 
minimalnej, podwyżka energii elektrycznej, co niewątpliwie zwiększy koszty funkcjonowania 
obiektów sportowych. 
B.Ostrowski – w klubach sportowych już trwają rozmowy o ograniczeniach finansowych. 
Zarząd Województwa zwiększył środki na sport, ale one na pewno okażą się niewystarczające 
i należy się spodziewać nacisku środowisk sportowych na zwiększenie nakładów na sport. 
J.Trzepizur – samorządy będą chciały obciąć środki na konkursach na zadania sportowe. Rolą 
samorządu województwa jest wspieranie najlepszych i to robimy. 
Podsumowując naszą dyskusję wstępnie ustalamy, że w 2020 roku Komisja w planie pracy 
powinna zająć się następującymi tematami: 

• reforma oświaty i jej skutki finansowe dla samorządów ( co możemy zrobić jako Komisja, 
jako Sejmik – we współpracy z Kuratorium Oświaty, 

• Góra Św. Anny – 10 lecie powstań, remont kompleksu, przyszłość parku krajobrazowego, 
• Pomologia Prószków – realizacja projektu, 
• Teatr im. J. Kochanowskiego – po zrealizowaniu inwestycji, 
• Nauka, badania, rozwój – Park Naukowo – Technologiczny, Instytut Ciężkiej Syntezy 

Organicznej, 
• Grodków – spotkanie szkół zawodowych - rynek pracy wyzwaniem – szkolnictwo zawodowe 

szansą, spotkanie w szkole w Grodkowie, z udziałem Burmistrza  
• Centralne Muzeum Jeńców Wojennych w Łambinowicach, 
• Temat sportu – wypracowanie, wspólnie z samorządami, propozycji zmian systemowych 
• Obiekty sportowe – budowa, utrzymanie na przykładzie Czech. 

 
 
 
Opracowała        Przewodniczący Komisji 
Jadwiga Moryto           Janusz Trzepizur 


